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ZAPISNIK 

sa 105. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

održane 5. oktobra 2015. godine 

 

     Sjednica je počela u 12 sati.  
 
     Odborom je, na sjednici, predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora.  
 
     Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: Maida Bešlić, prim.dr Izet Bralić, 
Srđan Perić i  dr Jasmin Sutović.   
 
     Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Halil Duković, Janko Vučinić, 

dr Radosav Nišavić, dr Radovan Asanović, dr Novica Stanić i Andrija Popović.     

     Pored članova Odbora sjednici su prisustvovali: prim. dr Mensud Grbović, pomoćnik ministra 

zdravlja, mr Nada Mališić, direktorica Centra za ekologiju u Institutu za javno zdravlje Crne Gore 

i Dejan Cvijanović, predstavnik NVO,, Krug života”. 

     Sjednici je prisustvovao poslanik Radovan Obradović koji je, shodno članu 65 stav 2 

Poslovnika Skupštine Crne Gore, zamijenio odsutnog poslanika Halila Dukovića.  

     Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 
 
     Za sjednicu je predložen sljedeći 
 

DNEVNI RED: 
 

DOSTUPNOST, SADRŽAJ I ANALIZA REZULTATA BRISEVA BOLNICA  NA 
TERITORIJI CRNE GORE 

 

       Uvodno izlaganje imao je predstavnik NVO ,,Krug života” Dejan Cvijanović. Kazao je da  

događaj u Opštoj bolnici u Bijelom Polju, kada je jedna beba preminula a više beba, usled infekcije 

u porodilištu te bolnice je inficirano, ukazuje na neprofesionalan rad i odnos zaposlenih u 

zdravstvu. Naglasio je da je nevladina organizacija ,,Krug života”nekoliko puta upućivala zahtjev 

Ministarstvu zdravlja. Na prvi zahtjev blagovremeno je odgovoreno, na drugi upućeni zahtjev 

odgovor nijesu dobili. Naime, kada se drugi put ova nevladina organizacija obratila Ministarstvu 

zdravlja, zahtjevali  su da im se saopšti koji su to direktori bolnica koji su zloupotrijebili službeni 

položaj i dostavljali lažne izvještaje. On je ,takođe, naveo da su iz svih bolnica na teritoriji Crne 

Gore dobijeni brisevi osim iz Kliničkog centra Crne Gore.  

      Predsjednik Odbora, Zoran Jelić kazao je da zdravsteni sistem Crne Gore dobro funkcioniše, 

da Ministarstvo zdravlja dobro obavlja posao ali, uvijek može bolje. Mišljenja je da finansiranje 

zdravstvenog sistema dosta zavisi od finansijskih sredstava.  
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     Pomoćnik ministra zdravlja prim.dr Mensud Grbović naveo je da se Ministarstvu zdravlja 

obratilo jedanaest nevladinih organizacija sa potpuno, kako je kazao, identičnim zahtjevom. 

Naime, tražili su da im se dostavi kopija analiza mikro-bioloških briseva porodilišta, za period 2007. 

do 2014. godine i to iz bolnica Nikšić, Cetinje, Kotor, Bar, Bijelo Polje, Berane i Kliničkog Centra 

Crne Gore. Takođe, zahtijevali su da im se saopšti ko su bili direktori koji su slali izvještaje o 

stanjima u njihovoj zdravstvenoj ustanovi. Pomoćnik ministra zdravlja prim.dr Mensud Grbović 

kazao je da je Ministarstvo zdravlja postupilo u skladu sa Zakonom o slobodnom pristupu 

informacijama i uputili su ih na zdravstvene ustanove koje posjeduju tražene podatke. Naglasio je 

da izvještaj o analizi treba da daje, kako je kazao, onaj koji uzima briseve. Dakle, zdravstvene 

ustanove a ne Ministarstvo zdravlja. Istakao je da su napravljeni pomaci kada je riječ o 

izvještavanju Ministarstva zdravlja od strane zdravstvenih ustanova. Ministarstvo zdravlja dobija 

godišnje, mjesečne, nedeljne, izvještaje o zadovoljstvu pacijenata i dr. Što se tiče tražene 

informacije o tome ko su bili direktori ustanova iz kojih su dobijane informacije, kazao je da se ta 

informacija može provjeriti u Ministarstvu zdravlja ali i da je, kako smatra, opšte poznato ko su bili 

direktori tih ustanova u periodu od 2007.do 2014.godine. 

     Direktorica Centra za ekologiju u Institutu za javno zdravlje Crne Gore, Nada Mališić naglasila 

je da se radi o osetljivim podacima i  da bi davanje podataka o brisevima ugrozilo privatnost 

pojedinca, dodajući da se prikupljanje podataka vrši u dogovoru sa korisnicima usluga. Takođe, 

istakla je da su labaratorije u kojima se rade analize akreditovane. Kazala je  da se podaci  

korisnika usluga ne mogu dati  ali i da su, u svakom trenutku, dostupni podaci o  zdravstvenim 

ustanovama koje su podnijele zahtjev za ispitivanje briseva kao i vremenu kada je zahtjev 

podnešen. Na osnovu toga, kako je zaključila, mogu se, od korisnika usluga, tražiti validni podaci.  

       Poslanik Srđan Perić smatra da, kako je kazao, osnovni cilj treba da bude naglašavanje 

problema koji su prisutni u menadžmentu zdravstva. Naglasio je da je on, kao poslanik, tražio 

podatke od Instituta za javno zdravlje Crne Gore, za sedmogodišnji period, za osam zdravstvenih 

ustanova ali tražene podatke nije dobio. Kazao je da u domovima zdravlja ne postoje osnovna 

sredstva za rad kao što su tuferi, flasteri i dr. Istakao je da misli na gradski dispanzer, gradske 

domove zdravlja. Takođe, smatra da je  zdravsteni sistem Crne Gore zatvoren. Mišljenja je da je 

neophodno uraditi traženu  analizu briseva. Bilo bi veoma korisno, naglasio je, da ovoj sjednici 

prisustvuje i direktor Instituta za javno zdravlje, iz više razloga. Istakao je da je trebalo konsultovati 

Agenciju za zaštitu ličnih podataka a ne, kako je kazao, da Institut za javno zdravlje sam donosi 

zaključak, da li su u pitanju strogo povjerljivi podaci. Smatra da je neophodno, da se tražena 

analiza dostavi kao i da se utvrdi set mjera koje bi trebalo preduzeti, ako se utvrdi da stvari idu na 

gore. Postavio je konkretno pitanje, kada se mogu dobiti traženi podaci i analiza? Nakon toga, će 

se, zaključio je, utvrditi pravo stanje.  

       Predstavnik NVO ,, Krug života” Dejan Cvijanović kazao je da insistira da se na ovoj sjedici 

Odbora navedu imena direktora bolnica koji nijesu dostavljali tražene podatke ili su dostavljali 

lažne podatke. Istakao je da Klinički centar Crne Gore nije dostavljao analize. U svom izlaganju 

se ponovo osvrnuo na događaj koji se odnosi na Opštu bolnicu Bijelo Polje, dodajući da postoji 

Izvještaj Komisije koji je sastavilo Ministarstvo zdravlja, gdje se navodi da treba smijeniti 

menadžment te bolnice. 
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      Poslanik Izet Bralić, postavio je pitanje, zbog čega se nije dostavila tražena analiza? Mišljenja 

je da pozivanje na zaštitu ličnih podataka nije razlog da se analiza ne dostavi. Takođe je istakao 

da se ne smije oslonjatii na to da nevladine organizacije iniciraju ovaj problem. Smatra da je krajnje 

vrijeme da se krene sa rješavanjem problema u zdravstvu.  

     Predsjednik Odbora, Zoran Jelić kazao je da posjeduje rješenje koje je potisao prof.dr Ranko 

Lazović, direktor Kliničkog centra Crne Gore gdje se na osnovu člana 30 Zakona o slobodnom 

pristupu informacijama i člana 27 Statuta Kliničkog Centra Crne Gore, po zahtevu NVO ,,Krug 

života”, donosi rješenje kojima se odobrava pristup informacijama koje se odnose na analizu 

mikrobioloških briseva u porodilištu Kliničkog Centra Crne Gore. Predsjednik Odbora, poslanik 

Zoran Jelić, kazao je da će stručna služba Odbora poslati urgenciju nadležnim institucijama i na 

taj način će se pokušati dobiti traženi podaci.   

     Takođe, predsjednik Odbora, pozvao je poslanike da stručnoj službi Odbora, dostave predloge 

zaključaka koji će se, nakon njihovog usvajanja, uputiti organima nadležnim za njihovu realizaciju.           

     Na sjednici su jednoglasno usvojeni zapisnici sa 104. i 106. sjednice Odbora. 

     Predsjednik Odbora, Zoran Jelić upoznao je članove Odbora sa dopisom koji je upućen od 

strane generalnog sekretara Skupštine u kojem se navodi da će u periodu od 12. do 15. oktobra 

2015. godine, u Podgorici, biti organizovana posjeta tročlane Greta delegacije, koja se organizuje 

u okviru II kruga evaulacije implementacije Konvencije Savjeta Evrope za borbu protiv trgovine 

ljudima u odnosu na Crnu Goru. 

     Članovi Odbora su se saglasili da ispred Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje sastanku 

prisustvuju poslanici prim.dr Izet Bralić i Srđan Perić, članovi Odbora.       

     Takođe, predsjednik Odbora, Zoran Jelić  obavijestio je članove Odbora da je dobijen dopis  

od Ambasade Republike Kosova u Crnoj Gori  gdje se navodi da će Odbor za zdravstvo, rad i 

socijalno staranje Skupštine Republike Kosova posjetiti Skupštinu Crne Gore u utorak 27. oktobra 

2015. godine. Kako u dopisu nije određen termin posjete, predsjednik Odbora, kazao je da će 

članovi Odbora naknadno biti obaviješteni o terminu posjete.   

 

Sjednica je završena u 13 sati i 20 minuta. 

 

 

 Sekretarka  Odbora                                                                               Predsjednik  Odbora                                       
 Snežana Kaluđerović                                                                                       Zoran Jelić      
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